
2. számú melléklet 

 

Az észrevételre feltett kérdések, és azokra adott tételes tervezői/szakértői válaszok a következők: 

 

 

1. Kérjük a jelenleg műszakilag nehézkesnek tűnő csatornahálózat kiépítését. 

    Az önkormányzat nem köteles saját költségén a terület hiányzó közműhálózatait megvalósítani. Annak persze nincs 

akadálya, hogy az érdekelt ingatlantulajdonosok az önkormányzat elvi támogatásával alapítanak egy egyesületet, amibe 

most befizetik a szükséges közműépítési költségeket, és a most meghitelezett költségeket a később beépülő telkek 

tulajdonosai befizetik az egyesület számlájára, és a befizetéseket a költségeket eredetileg meghitelező tulajdonosok 

között szétosztják. 

    A még nem csatornázott területek vonatkozásában a Főmterv Zrt 1994-ben elkészítette az egységes budapesti 

csatornahálózat átfogó fejlesztési terveit, ami ennek a területnek az esetében úgy rendelkezett, hogy a Prodám utca déli 

végénél üzemelő gyűjtőcsatornáig kell valahogy eljuttatni a tervezéssel most érintett területet is magába foglaló ipari-

gazdasági területen keletkező szennyvizet. Ez helyben a gravitációs szennyvízgyűjtőhálózat, valamint az átemelő és az 

átemelőtől a Prodám utcáig vezető nagyjából 2 km-es nyomott szennyvízvezeték megépítését igényelné. 

2. Említették, hogy a Bökényföldi úti gerinc kapacitásában csak minimális tartalék van, így elképzelhető, hogy csak 

a tulajdonosok egy részének engedélyeznek majd rákötést. Tekintettel arra, hogy csak mi vettünk részt az egyeztetés 

jelen szakaszában, szeretnénk prioritást, egyfajta garanciát kapni arra, hogy a megépülő csatornarendszerre 

ráköthetünk. 

    A Bökényföldi út alatti szennyvízelvezetési nyomvonal szabad kapacitásainak elosztásával kapcsolatban az 

önkormányzatnak semmilyen jogköre nincs, az főleg a Fővárosi Csatornázási Művek Zrt döntésén múlik. Előzetesen a 

szolgáltató azt nyilatkozta, hogy a kérdéses nyomvonal szabad kapacitással nem rendelkezik. Ez valószínűleg nem 

teljesen igaz, de a szabad kapacitás mértékét csak a szolgáltató ismeri, a szabad kapacitásra bejelentkezni a 

szolgáltatónál van esetleg lehetőség, bár a szolgáltató alapvetően a Főmterv Zrt 1994-es tervének megfelelően szeretne 

eljárni, attól eltérni legfeljebb minimális mértékben, és nyomós indok esetén fog. 

 

3. Ha a szennyvízelvezetés mégsem kerül megoldásra az út megépítéséig, szeretnénk egy írásos nyilatkozatot kapni 

az Önkormányzattól, hogy a 16. kerületi KÉSZ 14. pont 15. § (3) bekezdésének megfelelően 

"(3) *  Közműpótlóként a zárt tároló medence csak ideiglenesen, a hálózat kiépítéséig alkalmazható, ha a telek 

állandó megközelíthetőségére - legalább 12,0 m széles - stabilizált közhálózati útkapcsolat biztosított.” 

zárt tárolómedence létesítésével kapunk építési, majd használatba vételi engedélyt a csarnokunk számára. 

    A felvetett lehetőség szövege utal arra, hogy csak ideiglenes megoldásként alkalmazható. Ez úgy teljesülhetne csak, 

ha a szennyvízelvezető hálózat elvi tervezése legalább már folyamatban lenne, és belátható időn belül a közcsatornára 

lehet majd kötni az adott telket. 

    A másik gond a zárt tárolómedencés szennyvízkezeléssel pedig az, hogy az OTÉK 47.§ (4) bekezdése határozottak 

kiköti, hogy már csak "szivárgásmentes kialakítással, rendszeres ürítéssel, ellenőrzött elszállítással" szabad 

engedélyezni az ilyen megoldásokat. Budapest területén a szippantott szennyvíz elszállítását a Fővárosi 

Településtisztasági és Környezetvédelmi Kft. jogosult végezni. A szippantott szennyvíz elszállítása határozottan 

drágább, mint a csatornába bevezetett szennyvíz elszállítási költsége, így az érintett telkek szennyvízkezelési költségei 

annyira komoly tételt jelentenének, ami már valószínűleg fenntarthatatlanná is tenné a telkek használatát. 

4. Ha vizsgálják a terület elektromos ellátásának bővítését, mi 3x150A betáplálásra tartunk igényt. 

    A telkek villamosenergia ellátása nem az önkormányzat feladata. Az előzetes megkeresés alapján az ELMÜ a 

területen jelentkező villamosenergia igény biztosításának nem látja akadályát. A konkrét energiaigény biztosítása 

érdekében a telektulajdonosnak az ELMŰ felé kell majd benyújtania a megfelelő szolgáltatásigénylési 

formanyomtatványt. 

 


















